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کارشناس فوتبال  

گفـــت و گـــو 

 ۴ مدال کوراش کاران  
در مسابقات مجازی

در  ایران،  کوراش  ملی پوشان  ایسنا: 
مسابقات مجازی هنرهای رزمی جهان ۴ مدال 
کسب کردند.  مسابقات مجازی مسترشیپ 
هنرهای رزمی جهان به میزبانی کره جنوبی 
برگزار شد که در بخش کاتاکوراش این 
مسابقات، بیش از ۵۰ تیم از ۱۵ کشور جهان 
در این رویداد شرکت کردند. این مسابقات 
در دو رده سنی زیر ۳۵ و بالای ۳۵ برگزار 
شد که نتیجه تیم کشورمان به شرح ذیل 
است: در بخش زنان و در رده زیر ۳۵ سال زوج 
آرزو چغلوندی و کوثر بوستان افروز موفق به 
کسب مدال طلا شدند. همچنین در رده زیر 
۳۵ سال آقایان و بالای ۳۵ سال بانوان هم 
زوج امیرعباس رنجکش و محمد صفری و 
همچنین زوج آذر کولیوند و یاسمن افجاری 
موفق به کسب مدال نقره شدند. در میکس 
دو نفره بالای ۳۵ سال نیز غلامرضا امامی 
نجف آباد و آسیه امامی نجف آباد نیز به مدال 
برنز دست یافتند. رضا نصیری نژاد، رئیس 
انجمن کوراش ایران و سرپرست دبیرکلی 
انجمن جهانی کوراش به عنوان ناظر در این 

مسابقات حضور داشت. 

تیم نساجی در این فصل از رقابت ها موفق 
به کسب نتایج خوبی شده است. محمدرضا 
مهدوی، مربی تیم نساجی در این خصوص 

صحبت کرد. 
  در مورد نمایش فوق العاده نساجی 

توضیح می دهید؟
اعتماد حدادیان، مدیرعامل باشگاه به 
حمید مطهری و به دنبال آن اعتماد مطهری 
به کادرفنی خود و بازیکنان تیمش باعث 
شده تا همه اعضای تیم متحد و هماهنگ با 
یکدیگر برای کسب نتایج عالی با تمام توان 
کار کنند. روند رو به رشد تیم در تمرینات و 
انتقال آن به مسابقات باعث کسب نتایجی 
شده که لیاقت تیم ماست. درک، فهم، شعور 
در تاکتیک پذیری و شناخت متقابل از هم 
منجر به رقم خوردن اتفاقات خوشی شده 
است. تیم آنالیز بسیار قوی در تیم داریم که با 
تمام دقت خود رقبا را ارزیابی می کنند و با مرور 
راهنمایی ها در تمرینات برابر حریفان بزرگی 

موفق بوده ایم. 
  جای خالی طرفداران نساجی حس 

می شود؟
 متاسفانه شرایطی ایجاد شده که هواداران 
محروم از دیدن بازی های تیم خود هستند و 
این موضوع شامل حال طرفداران نساجی هم 
شده است. یار دوازدهم نساجی نمی تواند تیم 
خود را مورد حمایت قرار دهد امیدوارم مساله 
حضور هوادران برطرف شود تا بتوانند از تیم 

مورد علاقه خود حمایت کنند. 
  تا چه زمانی نساجی می تواند مدعی 

قهرمانی باقی بماند؟
 فقط حفظ رفاقت، دوستی و ارتباط خوب 
میان اعضای تیم کمک می کند تا برنده باقی 
بمانیم. در گذشته شکست خوردن اتفاقی 
عادی برای نساجی بوده، اما ذهن برنده را 
در تیم جا انداخته ایم و بازیکنان نباید اجازه 
دهند رقبا به راحتی مقابل آنها به گل برسند. 
ضمن اینکه راه رسیدن به دروازه رقبا را مرور و 
در زمین اجرا کنیم. در آخرین بازی هم برابر 
تیم خوب و جاندار فولاد برنده شدیم. بازیکنان 
نساجی به جای شعاردادن حرف خود را در 

زمین می زنند. 
  نظرتان درباره دیدار نساجی مقابل 

آلومینیوم چیست؟
 با تیم قابل احترام آلومینیوم بازی داریم 
که نمایش قابل قبولی برابر استقلال ارائه کرد. 
سعی خواهیم کرد تا با شناخت نقاط ضعف و 
قوت آلومینیوم بتوانیم تاکتیک های حریف 
هفته یازدهم را شناسایی کنیم و با مرور 
راه های عبور از این حریف در تمرینات، در روز 

مسابقه نمایش خوبی ارائه کنیم. 

خارج ازمستطیل سبز

 محمدرضا مهدوی: 
 ذهن برنده را 
 در »نساجی« 
جا انداخته ایم

خبــــــر
عجیب اما واقعی درباره »بنزما«

 ۸۶۳ بازی بدون کارت قرمز
کاپپتان فرانسوی رئال مادرید در ۸۶۳ بازی 
که به میدان رفته است حتی یک کارت قرمز 
هم دریافت نکرده است. کریم بنزما یکی از 
آماده ترین و بهترین مهاجمان حال حاضر 
فوتبال جهان است که در رئال مادرید بازی 
می کند. بنزما توانست بعداز فصل درخشانی 
که با رئال مادرید پشت سرگذاشت عنوان 
توپ طلا را در سال ۲۰۲۲ به دست آورد. نکته 
بسیار جالب و البته عجیب درباره این بازیکن 
فرانسوی اینکه او در طول دوران بازیکنی خود 
حتی یک کارت قرمز هم دریافت نکرده است. 
بنزما تاکنون در ۸۶۳ بازی با پیراهن لیون، 
تیم ملی فوتبال فرانسه و رئال مادرید به میدان 
رفته است و هیچ گاه کارت قرمزی را از داوران 
دریافت نکرده است. بنزما در فصل جاری 
هم عملکرد خوبی از خود نشان داده است و 
توانست یکی از گل های رئال را در ال کلاسیکو 

به ثمر برساند.

مشکل استقلال در خط حمله 

   تساوی 
در هفته دهم هوادار توانست بازی را به تساوی 
بکشاند و یک امتیاز از تیم سرسخت پیکان بگیرد و 
خود را آماده بازی هفته آینده با استقلال کند. مدافعان 

پیش تاخته هوادار شم گلزنی خوبی دارند.

  سکوت 
دور جدید تمرینات تیم ملی با در حالی آغاز شد 
که تیم رسانه ای فدراسیون در خصوص آن هیچگونه 
اطلاع رسانی انجام نداده بود و دور جدید تمرینات در 

سکوت کامل خبری آغاز شد. 

           تمرین
در حالی که سنگربانان تیم ملی در قالب یک تیم 
3 نفره تمرینات خود را پشت سر می گذاشتند، پیام 
نیازمند به عنوان حریف تمرینی »بیرو« روبه روی 

این بازیکن قرار گرفت تا بیرانوند را تمرین دهد. 

ت
شــ

س نو
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 فوتبـــال داخلـــی 
تسنیم: داور دیدار تیم های ملوان انزلی و پرسپولیس در 
هفته دهم لیگ برتر فوتبال تاکید کرد: تلفن تمام اعضای 
خانواده فوتبال شنود شود نه تنها داوران. مازیار زارع، سرمربی 
تیم فوتبال ملوان بندرانزلی در جریان دیدار تیمش مقابل 
پرسپولیس در هفته دهم لیگ برتر به دلیل اعتراض شدید به 
علی صفایی، داور بازی، اخراج شد. زارع همچنین اظهارات 
تندی علیه صفایی انجام داد. صفایی در واکنش به اظهارات 
زارع اظهارداشت: طبق توصیه خداداد افشاریان ترجیح 
می دهم فعلا حرفی نزنم. هر اقدامی که لازم باشد، در سکوت 
انجام می دهم. وی افزود: تنها نکته ای که می خواهم به نقل از 
من گفته شود، درباره ادعای معاون حقوقی باشگاه استقلال 
)فرشید سمیعی( است که گفته بود تلفن داوران شنود شود. با 
قاطعیت از طرف همه داوران می گویم از این موضوع استقبال 
می کنم و حتی تلفن خانواده های مان نیز شنود شود، اما از 
آن طرف تلفن مربیان، بازیکنان، سرپرستان و مدیران عامل 

باشگاه ها نیز شنود شود. 

 پایانی بر شایعه حذف ایران از جام جهانی فوتبال

سال  پنجم
شماره   1398

هفته دهم لیگ برتر طی روزهای گذشته برگزار شد. 
شاگردان ساپینتو در این هفته موفق به برتری نشده و در 
نهایت با تساوی دیدار خود را به پایان رساندند. با توجه به 
اینکه استقلال مدافع عنوان قهرمانی است تیم هایی که مقابل 
این تیم قرار می گیرند با حداکثر توان خود برابر آبی پوشان 
بازی می کنند و تمام تمرکز آنها معطوف به آن است که گل 
نخورند. انتظار از استقلال برتری مقابل آلومینیوم بود، ولی 
حریف با برنامه ای که در کارهای تدافعی داشت و با توجه به 
درخشش دروازه بانش بدون دریافت گلی زمین را ترک کرد. 
این دومین بازی است که مهاجمان استقلال در فتح دروازه 
حریفان ناکام هستند و هفته قبل هم گل به خودی بازیکن 
ذوب آهن ۳ امتیاز را نصیب آبی پوشان کرد.  اگر یک تیم 
مهاجم خوبی نداشته باشد ایراد به بازیکنانی است که وظیفه 
آنها گلزنی است اما موفق به انجام این کار نمی شوند. تیمی 
که مهاجمان خوب و طرازاولی دارد نباید در گلزنی دچار 
مشکل دارد. نفرات بسیار باکیفیتی در خط حمله استقلال 
حضور دارند و عدم گلزنی آنها به تمرینات و خواسته سرمربی 
بازمی گردد. سرمربی پرتغالی استقلال می تواند با برنامه ها و 
با توجه به شناخت بهتری که از تیمش دارد، مشکل گلزنی 
استقلال را حل کند. ساپینتو به شناخت کاملی از فوتبال 
ایران نیاز دارد تا بتواند آبی پوشان را با کیفیت بالاتری به 
زمین بفرستد. او با جدیت زیادی کارش را دنبال می کند و با 
همه توان سعی در یکدست کردن تیمش دارد. بدون شک او 
با تیم پر مهره ای که جمع کرده به سطح کیفی بسیار خوبی 
خواهد رسید و شاهد نمایش به مراتب زیباتری از آبی های 
پایتخت خواهیم بود. ساپینتو علاقه مند به موفقیت استقلال 
است و تیمش از صدرجدول دور نیست. در این میان تغییرات 
مدیریتی صورت گرفته و آمدن مدیرعامل جدید بر عملکرد 
تیم تاثیر دارد.  متاسفانه قضاوت ها از اول فصل مشکل داشته 
و تا زمانی که سیستم کمک داور ویدئویی VAR نیاید، 
مشکلات داوری ها برطرف نمی شود. کارشناسان باید در مورد 
نحوه قضاوت، داور دیدار استقلال و آلومینیوم نظر بدهند و 
آن وقت می توان درباره گلایه سرمربی پرتغالی آبی پوشان 
نظر داد. یک سوت اشتباه می تواند به یک تیم کمک کند و 
تیم دیگری را متضرر به هفته بعد بفرستد. در بازی سپاهان 
و تراکتور شاهد بودیم که اخراج »اخباری« و ۱۰ نفره شدن 
تراکتور باعث شد تا نتیجه بازی به سود سپاهان باشد. 
صرف نظر از درست یا غلط بودن تصمیم داور این بازی، باید 
بپذیریم سوت داوران یا پرچم کمک های آنها، در نتیجه بازی 
تاثیر بسیار زیادی دارد و مربیان حق دارند نگران اشتباهات 

داوران باشند.

آرمان ملی: در حالی که یکماه تا شروع رقابت های 
جام جهانی قطر باقی مانده است، کمپینی در خصوص حذف 
تیم ملی فوتبال ایران به راه افتاد؛ کمپینی که البته مورد توجه 
فیفا قرار نگرفت و فدراسیون جهانی فوتبال به آن ورود نکرد.  

  شروع ماجرا 
بعداز صعود تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر بود که بحث اخراج ایران از جام جهانی بالا گرفت. 
رسانه های ایتالیا در فروردین ماه امسال گزارش دادند به خاطر 
اتفاقاتی که در بازی تیم های ملی ایران و لبنان در مشهد 
رخ داد، فدراسیون فوتبال ایران تعلیق و تیم ملی از حضور 
در جام جهانی محروم می شود. »مهر« در ادامه نوشت: این 
اتفاقات خیلی زود واکنش فدراسیون جهانی فوتبال را به دنبال 
داشت. »اولیناکریستیلین« عضو کمیته اجرایی فیفا در این 
خصوص گفت: »جلسه اجرایی فیفا امروز چهارشنبه و کنگره 
فیفا در قطر برگزار شد. همه فدراسیون ها، از جمله ایران در 
این نشست حضور داشتند و ما هرگز درباره کنارگذاشتن آنها 
از جام جهانی بحث نکردیم. اگر چنین اتفاقی رخ دهد، تیم 
آسیایی دیگری به جای ایران در جام جهانی حاضر می شود.« 
این مقام مسئول درمورد اینکه ممکن است ایتالیا جایگزین 
ایران شود، بیان داشت: »این غیرممکن است. باید این تفکر 
را که ایتالیا می تواند به جام جهانی صعود کند، از ذهن بیرون 
کنیم. این اتفاق غیرممکن و یک خیال پردازی است.« بعداز 
گذشت چندماه از آن ماجرا، حالا بحث اخراج تیم ملی ایران از 
جام جهانی و حاشیه سازی به بهانه دیگری مطرح شده است. 
یک کمپین با ارسال نامه ای به فیفا و به دلیل اتفاقات اخیر در 
ایران، درخواست کرده تیم ملی از مسابقات جام جهانی حذف 
بشود؛ آن هم در شرایطی که تنها یکماه دیگر تا شروع دیدار 

ایران در جام جهانی قطر زمان باقی مانده است.  
  واکنش فدراسیون 

مهدی محمدنبی، نایب رئیس فدراسیون فوتبال درباره 
ایجاد یک کمپین ضدایرانی و درخواست از فیفا برای حذف 
تیم ملی فوتبال ایران از جام جهانی ۲۰۲۲ قطر و اینکه 
فدراسیون جهانی که مدعی جدایی سیاست از ورزش 
است، به چنین کمپین هایی چه مقدار توجه می کند، 
اظهارداشت: در اساسنامه استاندارد فیفا، فدراسیون های 
عضو و کنفدراسیون ها به صراحت ذکر شده ورود به موضوعات 
از این قبیل نه مشروعیت دارد و نه به لحاظ قانونی می توانند 
ورود کنند. وی افزود: در کل این مباحث بیشتر مسائلی است 
که توسط اشخاص کوتاه فکر و فرصت طلب عنوان می شود. 
از طرف دیگر به این دلیل که تیم ملی ما در اردوی اتریش 
نتایج بسیار خوبی کسب کرد، فکر می کنم هم گروه های ما 
و تیم هایی مثل انگلیس و آمریکا به لحاظ فنی کم آورده  و 
رو به موضوعات دیگر آورده اند. نایب رئیس اول فدراسیون 
فوتبال خاطرنشان کرد: با توجه به صحبت های من ورود فیفا 
به این مباحث مجاز نیست و از لحاظ فدراسیون جهانی این 
موارد مردود است. تلاش این افراد هم نابخردانه است و مورد 
تایید ورزش نیست. ورزش محل سلامت و جام جهانی یک 
رویداد بین المللی است که جشنواره ای از ملت  های مختلف 
در آن حضور پیدا می کنند. به این صحبت ها اصلا توجهی 
نمی کنیم. نبی گفت: همان گونه که قبلا گفتم برنامه های 
آموزشی و اردوهای تیم ملی برقرار است. ان شاءا... ۱۹ آبانماه 
در تهران دیداری دوستانه خواهیم داشت که هر زمان قرارداد 
قطعی شد، نام حریف را اعلام می کنم  . ۲۳ یا ۲۴ آبانماه نیز 
تیم به دوحه قطر اعزام می شود. برنامه ریزی ها انجام شده و 

مینی کمپ های ما در مرکز ملی فوتبال برقرار است. مسیر 
قانونی و درست را در تیم ملی ادامه می دهیم. امیدوارم با 
تلاش بازیکنان و کادرفنی در جام جهانی نتایجی حاصل شود 

که رقبای ما دست به کارهای نابخردانه نزنند. 
  نظر عابدینی 

مدیر سابق فوتبال ایران و پیشکسوت پرسپولیس با انتقاد 
از کمپین حذف تیم ملی از جام جهانی می گوید: »جامعه 
فوتبال« به دنبال حذف ایران از جام جهانی نیست. امیر 
عابدینی در گفت وگو با ایسنا، درباره حواشی اخیر که علیه 
تیم ملی فوتبال ایران ایجاد شده است، اظهارکرد: آنچه که 
ما تا به حال شنیدیم، فوتبال و ورزش در مقوله های سیاسی 
نمی گنجد. هم فیفا و هم AFC این را همیشه گفته اند درباره 
مسائل سیاسی فیفا ورود نمی کند، اما از آنطرف دیدیم که 
درباره روسیه سیاسی تصمیم گرفتند و اجازه نمی دهند 
روسیه در مسابقات ورزشی حاضر باشد. وی افزود: در کشور 
ما شرایط طوری رقم خورده که الان سره از ناسره درست 
تشخیص داده نمی شود. من معتقدم این کمپینی که علیه 
تیم ملی ایجاد شده هیچ تاثیری ندارد، چون فیفا فرصتی ندارد 
جام جهانی را از یک کشور بگیرد. متاسفانه عده ای در داخل 
کشور هم برای اینکه بگویند ما مشکل را حل کردیم و ایران 
حذف شده بود، به این موضوع دامن می زنند. او درباره اینکه 
افرادی که به عنوان فوتبالی به دنبال حذف ایران از جام جهانی 
هستند از فوتبالی های شاخص نیستند، بیان داشت: جامعه 
فوتبال دوست ندارند ایران از جام جهانی حذف شود چون 

نمی خواهند به جامعه ما آسیبی بیش از این وارد شود. 
  تصمیم فیفا؟!

نشست شورای فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( برگزار شد 
و هیچ بحثی درباره حذف ایران از جام جهانی ۲۰۲۲ در آن 
مطرح نشد. نشست فیفا در شهر اوکلند در کشور نیوزیلند 
برگزار شد و درباره موضوعات مختلف، تصمیماتی گرفته شد. 
در حالی که پیش تر برخی رسانه ها شایعاتی مبنی بر تصمیم 
فیفا برای بررسی حذف تیم ملی فوتبال ایران از جام جهانی 
مطرح کرده بودند، در نشست اخیر فیفا درباره این مساله هیچ 
بحثی صورت نگرفت و اعضا صحبتی درباره ایران نداشتند. 
جیانی اینفانتینو، رئیس فیفا، پس از نشست این فدراسیون در 
نیوزیلند درباره مفاد دستور جلسه نشست اخیر گفت: درباره 
چند موضوع بحث و بررسی صورت گرفت که یکی از مهم ترین 
موارد، اصلاح روند ترانسفر بازیکنان و ایجاد شفافیت مالی در 
فرآیند جابه جایی بازیکنان و تراکنش های مالی بین بازیکنان، 
باشگاه ها، مدیربرنامه ها و کشورها بود. به گفته اینفانتینو 
گردش مالی حاصل از ترانسفر بازیکنان در فوتبال جهانی 
سالانه در حدود ۱۰ میلیارد دلار است که باید شفاف سازی 
شود. او هم چنین از بحث درباره رقابت های جام جهانی زنان 
سخن به میان آورد که قرار است در سال ۲۰۲۳ در دو کشور 
استرالیا و نیوزیلند برگزار شود. او معتقد: پوشش رسانه ای این 
مسابقات باید هم تراز جام جهانی مردان باشد تا مساوات بین 

این دو رقابت برقرار شود. 

 بیــن المــلل
یوونتوس در آغاز هفته یازدهم سری A  موفق شد 
مهمان خود امپولی را با نتیجه ۴ بر صفر شکست دهد و 
با کسب پنجمین پیروزی اش در این فصل لیگ ایتالیا، 
۱۹ امتیازی شد و موقتا به رده هفتم صعود کرد. این 
دومین برد متوالی یووه پس از فتح دربی بود و سبب شد 
که ماسیمیلیانو آلگری نسبت به آینده تیمش امیدوار شود. 
آلگری، سرمربی یوونتوس که به خاطر نتایج ضعیف بانوی 
پیر در رقابت های داخلی و اروپایی تحت فشار فراوانی قرار 
دارد، گفت: ما الان به یک تیم شبیه تر هستیم. فصل را 
خوب شروع کرده بودیم، اما بعد از سپری کردن یک هفته 
بسیار بد تیم دچار مشکلاتی شد و اکنون دوباره داریم به 
سری A برمی گردیم، اما هنوز لازم است فاصله  موجود را 
جبران کنیم. بازی سختی بود چون امپولی ۶۰ دقیقه ما را 
تحت فشار قرار داد و مدام پرس می کرد. در نیمه دوم بر 
تلاش های مان اضافه کردیم و امپولی هم کمی عقب نشست. 

ا از آن به بعد بازی تماشاگرپسندتری  ر
شاهد بودیم که کلی موقعیت داشت. 
آلگری افزود: تیم ما رو به پیشرفت 
است. این واقعیت که تیم در نیمه دوم 

با ریتمی متفاوت به میدان رفت، آمادگی 
جسمانی اش را نشان داد و اینکه 
بهبود  حال  در  بدنی  نظر  از 
است. ما در تمرینات خوب 
یک  کردیم. سه شنبه  کار 

بازی مهم داریم و باید در 
آن نتیجه ای بگیریم که 
نتایج قبلی مان را جبران 
کند. یوونتوس باید هر دو 

بازی بعدی اش در لیگ قهرمانان 
اروپا در خانه بنفیکا و در تورین 
برابر پاری سن رژمن را ببرد تا 
 H شانسی برای صعود از گروه
لیگ قهرمانان اروپا داشته باشد، 

در غیراینصورت باز می ماند. 

 خداداد افشاریان، رئیس کمیته داوران: 

بچه های ما را                            شلاق می زنند
خداداد افشاریان، رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال 
گفت: برخی مربیان و باشگاه ها فکر می کنند که VAR »مدینه 

فاضله« است. 
  آخرین وضعیت 

خداداد افشاریان بیان داشت: در مورد آخرین وضعیت 
ورود VAR به کشورمان با توجه به اینکه داوران از لحاظ 
روانی تحت فشار قرار دارند، قبل از صحبت کردن در مورد 
زمان ورود VAR  باید یک موضوع فنی را                                       بگویم. این سیستم 
فقط در ۴ مورد می تواند ورود کند؛ اولین مورد این است که 
درون محوطه جریمه پنالتی باشد یا نباشد؛ دومین مورد 
سالم بودن یا نبودن گل است. سومین موردی که VAR در 
مورد آن استفاده می شود؛ کارت قرمز مستقیم در جریان بازی 
است و درنهایت اشتباه داور در دادن کارت زرد به بازیکن 
است. وی افزود: در سایر موارد VAR ورود نخواهد کرد، به 
همین بازی های هفته دهم نگاه کنید که در مورد VAR بحثی 
نداشتیم. بازیکن و مربی روی نیمکت رفتاری می کنند که 
این موضوع ارتباطی به این سیستم ندارد. فشارهایی که به 
مجموعه داوران ما می آورند، به خاطر رفتارهای داور در جریان 
بازی و یا یک گل نیست. داور دقیقه ۸۰ کارت زرد می دهد، 
اما مربی به هم می ریزد. یا بازیکنی پس از بازی می گوید چمن 
و داوری افتضاح بود در صورتی که در آن مسابقه هیچ اتفاقی 

نیفتاده است. 
VAR  فرهنگ  

رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: 
اینها اصلا به فرهنگ VAR توجهی ندارند، با ورود این سیستم 
قرار است چه اتفاقی برای ما بیفتد. موضوع رنج دهنده برای 
ما رفتارهای بسیار نامتعارف افراد درگیر فوتبال است و این 
شبهه ایجاد شده که همه چیز با VAR حل می شود. درواقع 

VAR را                            »مدینه فاضله« می دانند. به شما اطمینان می دهم 
این اتفاق هرگز نخواهد افتاد مگر اینکه ذهن خود را                            در مورد 
قضاوت داوران عوض کنید. در آن موقع در کنار یکدیگر از 

فوتبال لذت خواهیم برد. 
  استراتژی 

افشاریان در مورد اینکه آیا این رفتارها استراتژی مربیان 
و بازیکنان است، گفت: صددرصد. از هیچ کس اسم نمی برم، 
فقط می خواهم بگویم تیمی که در جای بد جدول است، بد 
موقعی گل می خورد، دو سه هفته است نبرده و شاید ۱۰ گل 
در یک بازی نزده، نباید یک صحنه -۵۰ ۵۰ را                            به سینه کمیته 
داوران بکوبد و به داور انتقاد کند. نمی دانم چه اتفاقاتی می افتد. 
به همین بازی استقلال و آلومینیوم نگاه کنید. اگر کل بازی 
را                            بگردید یک صحنه هم نخواهید دید، اما ببینید مربیان پس 
از پایان بازی چه حرف هایی زدند. دیگر مربیان به سیم آخر 
زده اند. فرقی هم بین مربی خارجی و ایرانی نیست. وی اضافه 
کرد: هرچه با داور و ناظر بازی گشتیم چیزی در این مسابقه 
پیدا نکردیم، اما بچه های ما را                            شلاق می زنند و این کار واقعا 

درست نیست. 
  زمان ورود؟

رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال با اشاره به زمان ورود 
VAR به کشورمان توضیح داد: با فیفا نامه نگاری کردیم و در 
نهایت به دو سه شرکت رسیدیم. تمام مدارک این شرکت ها 
را                            تجمیع کردیم و احتمال دارد در این هفته با یکی از آنها 
 VAR به قرارداد برسیم. درنهایت باشگاه ها باید با شرکت
تحت قرارداد ما قرارداد ببندند. امیدوارم تا قبل از جام جهانی 
تجهیزات این شرکت هم برای آموزش و... به ایران بیاید تا 
در زمان برگزاری جام جهانی شاید بتوانیم داوران را                            آموزش 
بدهیم. احتمال دارد اواخر همین فصل در یکی یا دو استادیوم 

VAR داشته باشیم. افشاریان در خصوص اینکه با این تفاسیر 
چه نیازی به VAR داریم، زیرا با این رفتارها در صورت استفاده 
از VAR کل بازی لوث خواهد شد و فشار زیادی به داوران 
می آید، عنوان کرد: واقعا کار خیلی سخت شده است. باید 
یک موضوع را                            بگویم. داوران ما خیلی انسان های باشرف و 
منحصربه  فردی هستند. این افرادی که علیه داوری صحبت 
کرده و گاهی مواقع حرف سخت یا سنگینی می زنند یا مدیران 
عاملی که بیرون هستند، پیشنهاد می کنم یکبار در ورزشگاه 
پرُپیاده راه بروند تا حس کنند چه مشکلاتی دارد و چکارهایی 
انجام می دهد. از همه تقاضا دارم برای به آرامش رسیدن 
داوران کمک کنند. وی تصریح کرد: صحبت کردن یا نکردن، 
بیانیه دادن یا ندادن، ثابت کردن یا نکردن اشتباهات داوری، 
هیچ تاثیر آن                                                            چنانی در روند قضاوت داوران ما ندارد، اما داور 
انسان است و ممکن است برخی مواقع تحت فشار قرار بگیرد، 

در آن حالت شاید نتواند حق را                            به حق دار برساند. 
  طلبکار؟!

رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال اظهارداشت: اگر با 
تک تک باشگاه تماس بگیرید می گویند »ما از داوری طلبکار 
هستیم. امسال تیم خود را                            محکم، پرپیمانه و باپول درشت 
بسته ایم« اینها دنبال یک مقصر می گردند. صددرصد داوران 
هم اشتباه می کنند، قربانی اول داور و قربانی دوم کمیته 
داوران و قربانی سوم فوتبال است. از داوری که اشتباه کند 
حمایت نمی کنم. اگر مقداری در ترکیب داوران دقت کنید 
می بینید داورانی که اشتباه می کنند، طبق قانون چند هفته 
در لیگ حضور ندارند. ما کار خودمان را                            انجام می دهیم. این 
داوران همان هایی هستند که در سال های قبلی نیز حضور 
داشتند. داور کم و بیش اشتباه می کند، اما چه خوب است که 

از اشتباهات سرپوشی کنیم. 


